
PROTOKÓŁ NR 25

Z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej Rolnej i Ochrony Środowiska z dnia 26 sierpnia
2004 r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji wg załączonej listy obecno-
ści, W-ce wójt Gminy Pabianice E. Adamczyk, inspektor ref. Gospodarki Gruntami, Gospodarki
Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu Gminy Pabianice A. Dudziak.
Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej, Rolnej i Ochrony

Środowiska M. Gryska, który przedłożył następujący porządek dzienny posiedzenia Komisji.
Omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy Pabianice
– gminnego programu ochrony środowiska i gminnego planu gospodarki odpadami,
– projektów uchwał.
Na posiedzenie Komisji zaproszony był projektant inż. Z. Stoliński z Biura Projektów Ochro-

ny Środowiska, który opracował program ochrony środowiska i plan gospodarki odpadami,
w związku z tym, że Komisja otrzymała informację, że osoba ta spóźni się, Przewodniczący Komi-
sji przystąpił do analizy przygotowanych projektów uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy. Po
analizie projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu określającego wysokość oraz szczegóło-
we warunki przyznawania dodatków ; motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, sposobu
obliczania wynagrodzenia za godziny ponad wymiarowe i godziny zastępstw zasady podziału
specjalnego funduszu nagród oraz wysokości szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania
dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach, szkołach i gimnazjum
prowadzonym przez Gminę Pabianice Komisja postawi wniosek na sesji Rady o zdjęcie w/w
projektu uchwały z porządku obrad, ponieważ Komisja nie posiada wyczerpujących informacji
jakie będą skutki w budżecie gminy w związku z przyjęciem tej uchwały.
Ponieważ na Komisję Rady przybył inż. Z. Stolińki - projektant dokumentacji programu

ochrony środowiska i gminnego planu gospodarki odpadami i przystąpiono do analizy tych doku-
mentów. Jako pierwszy głos zabrał inspektor. ref. Gospodarki Gruntami, Gospodarki Komunal-
nej i Ochrony Środowiska Urzędu Gminy Pabianice, który poinformował, że wymóg opracowania
tych dokumentów przez gminy wywarły odpowiednie obowiązujące ustawy. Wcześniej Gmina
Pabianice podpisała porozumienie z miastem Pabianice w kwestii wspólnego opracowania tych
dokumentów z miastem Pabianice, jednak miasto Pabianice wycofało się z tego porozumienia
i musieliśmy bardzo szybko poszukać wykonawców projektu. Wymagane też było uzyskanie
opinii do opracowanego programu ochrony środowiska i planu gospodarki odpadami Zarządu
Województwa Łódzkiego oraz Zarządu Powiatu Pabianickiego, które wpłynęły do Urzędu Gminy
i są opiniami pozytywnymi do w/w materiałów. Stanowią zał. do niniejszego protokołu.
Wcześniej w Urzędzie Gminy odbyło się spotkanie z przedstawicielami powiatu i Przewodni-

czącymi Komisji Rady Gminy Pabianice, na którym zostały zgłoszone pewne uwagi i wprowa-
dzone później do programu ochrony środowiska i planu gospodarki odpadami.
Omawiany materiał zawiera stan aktualny naszej gminy, przewidywane działania na lata 2004

– 2014 i źródła finansowania łącznie ze źródłem finansowym pochodzącym ze środków unijnych.
Inżynier Z. Stoliński zabierając głos powiedział, że gmina Pabianice jest gminą jak nazwał –
specyficzną . Obsługa gminy podlega wykorzystaniu poprzez infrastrukturę miasta. Ponadto
posiadając taką dokumentację zatwierdzoną przez Radę Gminy, gmina ma możliwość ubiegania
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się o środki unijne, gdzie właśnie w pierwszej kolejności zadawane jest pytanie, czy inwestycja
przewidziana jest w planie. W planach zostały umieszczone wszystkie zamiary inwestycyjne
gminy.
W dyskusji głos zabrał Przewodniczący Rady S. Marchewka, który zwrócił się do inż. Z.

Stolińskiego - projektanta, aby ustosunkował się do opinii Urzędu Marszałkowskiego i opinii
Powiatu Pabianickiego wydanych do omawianych dokumentów i czy są uwzględnione wszystkie
uwagi. Inżynier w odpowiedzi udzielił informacji, że uwagi są uwzględnione, te które nie są, to
zrobione jest to z pełną świadomością np. nie ma u nas złomowiska wraków samochodowych.
Radny Z. Kraska zabierając głos powiedział, że odpadami są też padłe zwierzęta. Radny

nawiązał do zamiaru zlikwidowania przez Gminę Ksawerów punktu utylizacji padłych zwie-
rząt, który w tym zakresie obsługuje także Gminę Pabianice, radny powiedział, iż uważa, że
plan powinien zawierać także usytuowanie takiego punktu. Inżynier Z. Stoliński odpowiada-
jąc na powyższe poinformował, że ujęcie takiego zapisu w planie wiązałoby się jednoznacz-
nie z uruchomieniem punktu utylizacji padłych zwierząt na terenie gminy Pabianice. Komisja
Gospodarczo-Finansowa, Rolna i Ochrony Środowiska przyjęła wniosek, który Przewodniczący
Komisji złoży na sesji Rady Gminy dnia 27.08.br. o zobowiązanie Wójta Gminy do poinformowa-
nia Starostwa Powiatowego i Wojewody Łódzkiego o zamiarze zlikwidowania punktu utylizacji
padłych zwierząt znajdującego się na terenie Gminy Ksawerów, ażeby poprzez te Urzędy nie
dopuścić do jego likwidacji lub utworzyć inną lokalizację. Radny M. Muszczak zadał pytanie
jaki jest plan inwestycyjny związany z kanalizacją naszej Gminy. Inspektor A. Dudziak odczytał
informacje na ten temat zawartą w przedkładanym programie ochrony środowiska Dokument
w załączeniu do niniejszego protokołu. Radny Z. Gąsiorek zadał pytanie, jakie są możliwości
Gminy partycypacji w kosztach przy budowie przyzagrodowych oczyszczalni ścieków. Inspetor
A. Dudziak udzielił informacji, że jest taka możliwość, ale tylko w przypadku, kiedy 70% miesz-
kańców przystąpi do inwestycji. Poruszono jeszcze problem pokryć dachowych eternitem, który
stopniowo należy zmieniać na inny materiał budowlany. Inspektor A. Dudziak poinformował, że
Polska otrzymała okres prolongaty jego likwidacji do 2030 r.
Więcej głosów w dyskusji nad w/w tematem nie było. Projekt uchwały w sprawie uchwale-

nia Gminnego Programu Ochrony Środowiska i Gminnego Planu Gospodarki Odpadami został
zaopiniowany pozytywnie z nasętującą zmianą: w nazwie zapisać uchwalenia Gminnego Progra-
mu Ochrony Środowiska wraz z Gminnym Planem Gospodarki Odpadami, taką samą zmianę
wprowadzić w § 1 uchwały.
W dalszej części posiedzenia Komisja dokonała analizy sprawozdania z wykonania budżetu

Gminy Pabianice za I półrocze, które przedłożyła Skarbnik Gminy M. Nowicka. Sprawozdanie
zostało zaopiniowane przez Komisję pozytywnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Projekty uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia porozumienia z
Gmina Miejską Pabianice dotyczącego powierzenia zadań z zakresu oświaty Komisja zaopiniowa-
ła warunkowo, oczekując na sesji Rady Gminy informacji co do ustalenia kwoty dofinansowującej
jaka będzie przypadała na 1 dziecko z Gminy Pabianice, które będzie uczęszczało do przedszkola
w mieście Pabianice.
Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia porozumie-

nia dot. odbioru ścieków komunalnych z terenu wsi Piątkowisko do kanalizacji Gminy Miejskiej
Pabianice został zaopiniowany przez Komisję w głosowaniu 8 głosami za, przy 1 głosie wstrzymu-
jącym się. Pozostałe projekty uchwał mające być między innymi przedmiotem obrad najbliższej
sesji Rady Gminy Pabianice zostały zaopiniowane przez Komisję pozytywnie, bez uwag były to
uchwały w następujących sprawach:
Uchwała Nr XXIII/153/2004 w sprawie ustalenia granic obwodów 2 szkół na terenie gminy
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Pabianice,
Uchwała Nr XXIII/154/2004 zmiany uchwały Rady Gminy Pabianice Nr XVII/123/2004 z 28
stycznia 2004 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice na 2004 w zakresie zmiany planu
wydatków gminnego Funduszu Ochrony Środowiska,
Uchwała Nr XXIII/155/2004 w sprawie zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2004 r.,
Uchwała Nr XXIII/156/2004 w sprawie zmian w budżecie Gminy Pabianice na 2004 r.,
Uchwała Nr XXIII/157/2004 w sprawie zmiany Uchwały Nr II/4/2002 Rady Gminy Pabianice
z dnia 27 listopada 2002 r.
W sprawach różnych Komisja dokonała podsumowania Komisji wyjazdowej, która odbyła

się wspólnie z Komisją Samorządowo-Społeczną i Organizacyjną Rady Gminy Pabianice dnia
24.08.2004 r. do placówek Oświatowych na terenie Gminy. Komisja Gospodarczo-Finansowa,
rolna i Ochrony Środowiska dokonała oceny przygotowania placówek pod kątem prowadzonych
remontów i inwestycji. Komisja Gospodarcza ocenia pozytywnie przygotowanie placówek pod
kątem remontów do nowego roku szkolnego. Przewodniczący Komisji M. Gryska zapoznał Ko-
misję z odpowiedziami na wnioski, które wpłynęły do Komisji 16.08.2004 r. /w załączeniu do
wniosków/

Posiedzeniu przewodniczył
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej,

Rolnej i Ochrony Środowiska
Marek Gryska

Protokolant: Urszula Czerwonka
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